

Media Advisory

Directorate of Communication

Ref: 103b10

Tel. +33 (0)3 88 41 25 60

Fax +33 (0)3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

04.10.2010

« Etoiles et Toiles du cinéma européen »

11^{ème} édition du festival dédié au patrimoine des cinémas d'Europe

Date: du 6 au 26 octobre 2010

Lieu: Strasbourg, Cinéma Odyssée, 3 rue des Francs-Bourgeois.

Organisé par le cinéma Odyssée et le Conseil de l'Europe, plus précisément sa Direction de la Communication et « Eurimages » (*).

Description: 10 longs métrages, dont un film pour enfants, soutenus par Eurimages, seront présentés durant le festival. La **cérémonie d'ouverture** aura lieu le **mercredi 6 octobre à 20h30**. Le Conseil de l'Europe y sera représenté par Gabriella Battaini-Dragoni, Directrice Générale de l'Education, de la Culture et du Patrimoine, de la Jeunesse et du Sport. Seront également présents des représentants des Etats membres, de la Ville de Strasbourg ainsi que d'autres personnalités.

Au terme du festival, un jury décernera deux prix « Odyssée - Conseil de l'Europe, » l'un pour la « Création artistique » et l'autre pour la meilleure création dans la catégorie des « Droits de l'Homme ». Ils seront remis par Jobst Plog, Président d'Eurimages, lors de la **cérémonie de clôture du festival le 26 octobre à 20h30**.

Pour plus d'informations : www.cinemaodysee.com

Contact: Can Fisek, Service de presse, Tél. +33 3 88 41 30 41 ; can.fisek@coe.int

(*) [EURIMAGES](http://www.eurimages.com) est le fonds de soutien du Conseil de l'Europe à la coproduction, à la distribution et à l'exploitation d'œuvres cinématographiques européennes, institué en 1988.

The "Etoiles et Toiles du cinéma européen" festival

11th annual festival dedicated to Europe's cinema heritage

Date: from 6 to 26 October 2010

Location: Strasbourg, Cinema Odyssée, 3 rue des Francs-Bourgeois

Organised by Odyssée cinema and the Council of Europe, namely its Directorate of Communication and "Eurimages" (*)

Description: The festival will see the projection of 10 feature films, including a film for children, supported by Eurimages. The **opening ceremony** will take place on **Wednesday 6 October at 8.30 pm**. The Council of Europe will be represented by Gabriella Battaini-Dragoni, Director General of Education, Culture and Heritage, Youth and Sport. The ceremony will take place in the presence of representatives of member states, of the City of Strasbourg and other personalities.

A jury will award two "Odyssée-Council of Europe" prizes, one for "Artistic Creation" and the other for the best work in the "Human Rights" category. The prizes will be presented by Jobst Plog, President of Eurimages, during the **closing ceremony of the Festival on Tuesday 26 October, 8.30 pm**.

For more information : www.cinemaodysee.com

Contact: Can Fisek, Press Division, Tel. +33 3 88 41 30 41 ; can.fisek@coe.int

(*) [EURIMAGES](http://www.eurimages.com) is the Council of Europe's a support fund for the co-production, distribution and exhibition of European cinematographic works, established 1988